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Wateroverlast juli  -  Erkenning als ramp

Wanneer een natuurfenomeen zich voordoet waarbij de schade zeer ernstig is, is het 
mogelijk om dit te laten erkennen als natuurramp. Iedere gemeente beschikt over een 
gemeentelijk coördinator rampenschade. Hij is het eerste aanspreekpunt voor de 
geteisterden. Hij zal slachtoffers kunnen bijstaan bij het indienen van hun persoonlijke 
dossier. Om ontvankelijk te zijn, dient de gemeente alle schademeldingen te 
verzamelen en een verzoek tot opstarting van erkenning van de natuurramp in te 
dienen bij de gouverneur. De gouverneur dient op zijn beurt een verzoek in bij de 
Vlaamse minister van Binnenlands Bestuur om deze ramp te erkennen. Aan de hand van 
wetenschappelijke factoren wordt dan bepaald of dit natuurfenomeen van zo’n 
uitzonderlijk aard is dat deze erkend kan worden als dusdanig. Ook de financiële impact 
van de ramp speelt hierbij een rol. Slechts na goedkeuring door de ministerraad, 
opstelling van een koninklijk besluit en publicatie in het staatsblad, is er officieel sprake 
van een erkende ramp.

Naar aanleiding van het noodweer van dinsdagavond 29 juli 2014 werd op verschillende 
plaatsen in Vlaanderen ernstige schade aangericht. Omdat deze hevige regenval 
wateroverlast tot gevolg had en er vele schadegevallen waren, werd door verschillende 
gemeenten een vraag ingediend tot erkenning. In heel België werd melding gemaakt 
van slachtoffers van de regenval: jeugdbewegingen moesten hun kampplaats verlaten, 
een woonzorgcentrum kwam onder water te staan en boeren zagen hun oogst verloren 
gaan. In Wallonië werd er reeds erkend als natuurramp. 

Zal de minister ook in Vlaanderen de regenval met ernstige wateroverlast erkennen als 
ramp? 
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Als gevolg van de zesde staatshervorming werd het rampenfonds op 1 juli 2014 een 
gewestelijke bevoegdheid. De schadedossiers worden nu, volgens de bestaande 
procedures, door de personeelsleden van de huidige Directie Rampenschade (FOD 
Binnenlandse Zaken) behandeld in naam van het betrokken Gewest. Deze personen 
worden op 1 januari 2015 overgedragen aan het Gewest.

Gezien de regionalisering van deze materie is er niet langer sprake van een goedkeuring 
door de federale ministerraad en het publiceren van een Koninklijk Besluit: de eventuele 
erkenning van een uitzonderlijk natuurfenomeen in het Vlaams Gewest als ramp gebeurt 
nu bij besluit van de Vlaamse Regering, te publiceren in het Belgisch Staatsblad.

Bij besluit van de Vlaamse Regering van 17 oktober 2014 is de bevoegdheid voor 
financiële tegemoetkoming bij schade veroorzaakt door algemene rampen toegewezen 
aan de bevoegdheden van de Minister-president.

Wat het aangehaalde noodweer van juli 2014 betreft voldoen een aantal gemeenten, 
volgens het verslag van het KMI, aan de erkenningscriteria opgenomen in de (federale) 
ministeriële omzendbrief van 20 september 2006. Dit dossier zal bijgevolg 
achtereenvolgens worden voorgelegd aan de Inspectie van Financiën, de minister van 
Begroting en de Minister-president met het oog op een erkenningsbesluit van de Vlaamse 
Regering.


